

Pray for the Karamojong People of Uganda

The Invitation, December 14, 2023



YWAM Uganda asks for prayer as they reach out to an ethnic group in the northeast of their country. The Karamojong (also spelled Karimojong) number nearly one million. Cattle are their main livelihood and there are often violent cattle raids among three neighboring tribes: the Acholi, Lango and Iteso. The increase in modern firearms has increased the death toll, and there is a growing number of widows. According to data from the Joshua project, the Karamojong is about 30 percent Christian, with about two percent Evangelical. Other Karamojong follow various ethnic religions. YWAM Uganda is starting an outreach center in the midst of the Karamojong and is reaching out through medical care and short-term teams. Please pray for the Karamojong people by taking a few minutes right now, and please also pray with us on December

14, our prayer day for YWAM's prayer initiative called The Invitation.

Topic suggested by a participant in The Invitation's survey. Written by Steven Orem in Uganda. Photo from Rod Waddington - Flickr.

- 1. Pray for an increase in Christians among the Karamojong.** Pray for courage and boldness for those who are already followers of Christ to share their faith with others. Pray also for hearts to be softened and open to hearing the good news.
- 2. Pray for the YWAM presence in Uganda.** There are currently six different YWAM locations in Uganda. Please pray for an increase in staff, resources and financial provision for these ministry centers.
- 3. Pray specifically for the YWAM Soroti, Uganda location.** YWAM Soroti is pioneering a new YWAM location in Kaabong, a town in the midst of the Karamojong people. YWAM workers are helping to feed the patients at the local hospital. This enables families to stay with their sick family members there. Pray that this ministry will lead to more opportunities to share the gospel at the hospital. The Soroti location also runs a Discipleship Training School which is doing its outreach among the Karamojong people. Please pray for their safety and for God to use them to bring hope to the people.
- 4. Pray for those who are ill.** In general, care for the sick is lacking. Most family members drop their sick family members off to the hospital and then leave. Please pray for an increase in care for the sick, both in terms of resources and ability for families to stay with their loved ones.

- 5. Pray for their crops to thrive.** The rainy season is short where the Karamojong people live and it is a very hot and dry environment. Pray for enough rain for their crops to mature.

How We Prayed

YWAM's founder, Loren Cunningham, died on October 6 at the age of 88. Many have been praying for the Cunningham family and for YWAM. Please join us in prayer. Also, you are invited to attend one of the celebration of life events planned for the coming months. Please go to lorencunningham.com to find out more.

Join The Invitation. Sign up for prayer emails and find translations in many languages at ywam.org/theinvitation. Please contact us at prayer@ywam.org to let us know how you prayed, to recommend a prayer topic, or to request an advance copy of the prayer guide.



Prions pour le peuple Karamojong d'Ouganda

L'Invitation, 14 décembre 2023



JEM Ouganda demande la prière pour atteindre un groupe ethnique dans le nord-est du pays. Les Karamojong (également orthographiés Karimojong) comptent près d'un million de personnes. Le bétail est leur principal moyen de subsistance et il y a souvent de violents pillages de bétail entre trois tribus voisines: les Acholi, les Lango et les Iteso. L'utilisation d'armes à feu modernes a fait augmenter le nombre de morts et le nombre de veuves est en hausse. Selon les données du projet Joshua, les Karamojong sont chrétiens à environ 30 %, dont 2 % d'évangéliques. Les autres Karamojong pratiquent diverses religions ethniques. JEM Ouganda est en train de créer un centre d'assistance au milieu des Karamojong et s'efforce d'apporter des soins médicaux et d'envoyer des équipes à court terme. Merci de prier pour le peuple Karamojong en prenant quelques minutes dès maintenant, et merci de prier avec nous le 14 décembre, notre journée de prière pour l'initiative de prière de JEM appelée L'Invitation.

Sujet suggéré par un participant à l'enquête de l'Invitation. Écrit par Steven Orem en Ouganda. Photo de Rod Waddington - Flickr.

- 1. Prions pour une augmentation du nombre de chrétiens parmi les Karamojong.** Prions pour que ceux qui suivent déjà le Christ aient le courage et l'audace de partager leur foi avec d'autres. Prions aussi pour que les cœurs s'adoucissent et s'ouvrent à la Bonne Nouvelle.
- 2. Prions pour la présence de JEM en Ouganda.** Il y a actuellement six sites différents de JEM en Ouganda. Merci de prier pour une augmentation du personnel, des ressources et des moyens financiers pour ces centres de ministère.
- 3. Prions spécifiquement pour le site de JEM Soroti, en Ouganda.** JEM Soroti est le pionnier d'une nouvelle implantation de JEM à Kaabong, une ville située au milieu du peuple Karamojong. Les animateurs de JEM aident à nourrir les patients de l'hôpital local. Cela permet aux familles de rester auprès de leurs proches malades. Prions pour que ce ministère donne lieu à davantage d'occasions de partager l'Évangile à l'hôpital. Le site de Soroti gère également une école de formation de disciples qui travaille parmi les Karamojong. Veillons à prier pour leur sécurité et pour que Dieu les utilise afin d'apporter de l'espoir à ce peuple.

4. **Prions pour les malades.** En général, les soins aux malades sont insuffisants. La plupart des membres de la famille déposent leurs proches malades à l'hôpital, puis s'en vont. Merci de prier pour une augmentation des soins aux malades, à la fois en termes de ressources et de possibilité pour les familles de rester auprès de leurs proches.
5. **Prions pour que leurs récoltes prospèrent.** La saison des pluies est courte là où vit le peuple Karamojong et l'environnement est très chaud et sec. Prions pour qu'il pleuve suffisamment pour que leurs récoltes mûrissent.

Comment nous avons prié

Le fondateur de JEM, Loren Cunningham, est décédé le 6 octobre à l'âge de 88 ans. Beaucoup ont prié pour la famille Cunningham et pour JEM. Joignez-vous à nous dans la prière. Vous êtes également invités à assister à l'un des événements de célébration de la vie prévus dans les mois à venir. Pour en savoir plus, rendez-vous sur lorencunningham.com.

Rejoignez l'Invitation. Inscrivez-vous pour recevoir des emails de prière et trouvez des traductions dans de nombreuses langues sur le site ywam.org/theinvitation. N'hésitez pas à nous contacter à l'adresse prayer@ywam.org pour nous faire savoir comment vous avez prié, pour nous recommander un sujet de prière ou pour demander un exemplaire préliminaire du guide de prière.

